

**Nützliche Links:**  
*Useful links:*

- Auswärtiges Amt/*Foreign Office*  
[www.auswaertiges-amt.de](http://www.auswaertiges-amt.de)
- Deutscher Akademischer Austausch Dienst (DAAD)  
*The German Academic Exchange Service*  
[www.daad.de](http://www.daad.de)
- Kooperation international  
[www.kooperation-international.de](http://www.kooperation-international.de)
- World Fact Book  
<https://www.cia.gov/library/publications/the-world-factbook>
- numbeo.com

**WICHTIG:** Zur aktuellen Sicherheitslage weltweit informieren Sie sich bitte unbedingt auf den Seiten des Auswärtigen Amtes (oben)!

**ATTENTION:** *For further information about the political situation please visit the websites of the foreign office (above)!*

# Ecuador

## Ecuador

Quellen/Sources:  
[www.daad.de](http://www.daad.de)  
[www.auswaertiges-amt.de](http://www.auswaertiges-amt.de)  
[www.wikipedia.de](http://www.wikipedia.de)  
[www.commons.wikimedia.org](http://www.commons.wikimedia.org)

**Erfahrungsberichte:**  
*experience reports:*



## Allgemeine Informationen

Hauptstadt: Quito  
Amtssprache: Spanisch  
Einwohnerzahl: circa 16,1 Mio. (2015)

## Visum

Ein Studienvisum sowie ein gültiger Reisepass werden für die Einreise benötigt. Im Land angelangt, stellen die örtlichen Polizeibehörden eine Aufenthaltserlaubnis aus.

## Lebenshaltungskosten (im Monat)

Die Ausgaben liegen monatlich bei etwa 500 €. Vergünstigungen gibt es mit dem Internationalen Studierendenausweis.

## Unterkunft

Nur wenige Hochschulen verfügen über akzeptable Studentenheime. Bei der Anmietung privater Appartements bzw. der Unterbringung in Wohngemeinschaften sind an den größeren Universitäten die akademischen Auslandsämter behilflich. In Quito sollte man ca. 180 € für die Unterkunft einplanen, bei einer Gastfamilie ca. 220 € mit Verpflegung.

## Hochschulsystem

Von internationalen Studierenden werden generell Studiengebühren erhoben. Die Spanne reicht von 700 € bis 5.400 € pro Studienjahr. Die Höhe ist abhängig von der Hochschule und der Studienrichtung.

## Wichtige Adressen & Telefonnummern

Allgemeine Notrufnummer/Polizei: 101  
Feuerwehr: 102/911  
Sperr-Notruf für Deutschland (SIM Karten, EC Karten, Krankenkassenkarten und Kreditkarten): +49 116116

Deutsche Botschaft in Ecuador  
Avenida Naciones Unidas y Repùblica de El Salvador, Edificio „Citiplaza“, piso 14, Casilla 17-17-536 Quito  
Tel.: +593/2/ 297 08 20

## General Information

*Capital: Quito  
Official language: Spanish  
Population: circa 16,1 m (2015)*

## Visa

*A passport with visa is necessary. Once you have entered the country the police will sign a residence permit.*

## Cost of Living (per month)

*The cost of living is about € 500 per month. The international student card can provide special offers.*

## Accommodation

*There are only a few student dorms at universities which are recommended. Private apartments or flat-sharing accommodations are available through the international students' offices at universities. The price for an apartment is about € 180, staying with a host family including boarding (€ 220).*

## Higher Education System

*International students generally have to pay tuitions from € 700 to € 5.400 per year. The tuition depends on the university and area of study.*

## Important addresses & phone numbers

*General emergency number/police: 101  
fire service: 102/911  
Central blocking emergency call for Germany (credit cards etc.):  
+49 116116*

## German Embassy in Ecuador

*Avenida Naciones Unidas y Repùblica de El Salvador, Edificio „Citiplaza“, piso 14, Casilla 17-17-536 Quito  
+593/2/ 297 08 20*